
پرســـپولیس در ادامه دوران آماده سازی خود برای لیگ بیست وسوم روز گذشته 

به تمریناتش ادامه داد. در شرایط فعلی برنامه سرخپوشان این است که تا پایان 

هفته روزی یک نوبت تمرینات شان را ادامه دهند، اما در صورتی که در برنامه آغاز 

لیگ تغییراتی رقم بخورد برنامه تمرینی شـــاگردان یحیی هم تغییراتی خواهد 

داشت. از این جهت که احتمالا یک بازی دوستانه به برنامه این تیم در آخر هفته 

اضافه شـــود؛ هر چند این مســـاله هم منوط به این است که لیگ چند روز دیرتر 

آغاز خواهد شد. پرسپولیس آخر هفته پیش به دنبال بازی با تیم هوادار بود، اما 

به خاطر ایام ســـوگواری و محدودیت زمانی این بازی را لغو کرد، حریف دوستانه 

احتمالی این تیم به نظر می آید هوادار باشد. 

 درویش خواسته یحیی را عملی کرد
روز گذشـــته با تصمیم یحیی گل محمدی نیز دو بازیکن این تیم به نام علیرضا 

خدادادی و و میلاد سورگی قرارداد بلند مدت با باشگاه پرسپولیس امضا کردند. 

دو بازیکنـــی که پیش از این در مـــورد رضایت یحیی از عملکرد آنها در تمرینات 

و بازی های تدارکاتی نوشـــته بودیم و تاکید داشـــتیم به اینکه یحیی برای این 

فصـــل از رقابت های لیگ قصد دارد یکی دو پدیده دیگر به مانند محمد عمری 

در تیمش رو کند. 

در این میان سورگی که در پست هافبک بازی می کند قرارداد 5 ساله با باشگاه 

پرســـپولیس به امضا رســـاند و خدادادی هم که مهاجم نوک سرعتی و تکنیکی 

اســـت قرارداد 3ساله با این باشـــگاه امضا کرد. البته هر دو بازیکن کار سختی 

برای چهره شدن در پرسپولیس دارند از این جهت که در پست های آنها ترافیک 

زیاد اســـت. اگر چه یحیی در همه بازی های دوستانه اخیر تیمش از این نفرات 

حداقل یک نیمه بازی گرفته است. نکته قابل توجه اینکه یحیی در مورد عمری 

هم به همین شکل عمل کرد و قبل از اینکه او را به ترکیب اصلی تیمش نزدیک 

کند از باشگاه خواســـت قرارداد 5 ساله با این بازیکن امضا کنند تا به نوعی کار 

حرفه ای انجام داده باشد. 

 استقبال از به تعویق افتادن مسابقات لیگ
پرســـپولیس ازجمله تیم هایی اســـت که از به تعویق افتـــادن بازی های لیگ 

استقبال می کند. از این جهت که سرخپوشان 9 روز دیرتر مجبور به آغاز تمرینات 

آماده سازی خود شدند و اردوی خارجی شان هم بنا به دلایلی لغو شد. از طرفی 

به خاطر ایام ســـوگواری سیدالشـــهدا هم نتوانستند یکی از بازی های دوستانه 

خود را برگزار کنند تا در کل چند خلل در تمرینات آماده سازی شان ایجاد شود. 

در همین راســـتا مربیان این تیم از تعویق یک هفته ای لیگ استقبال کرده و در 

شرایط بهتری وارد مسابقات خواهند شد. در این مورد با خبر شدیم که کادرفنی 

پرســـپولیس خواهان روشن شدن هر چه زودتر تکلیف بازی های لیگ هستند و 

اینکه درنهایت چه زمانی این بازی ها اســـتارت خواهد خورد. ضمن اینکه حتی 

مدیریت باشگاه پرسپولیس هم از اینکه لیگ چند روز دیرتر شروع شود خوشحال 

خواهد شد، از این جهت که به اعضای تیم قول داده تا قبل از آغاز لیگ پاداش ها 

و آپشـــن های قراردادشان را پرداخت کند که شرایطش هنوز مهیا نشده است و 

تاخیر احتمالی به مدیریت کمک می کند تا بدقول نشود. 

 سرلک در یک صورت به دربی می رسد
یکی از معضلات پرسپولیس برای این فصل میلاد سرلک است. بازیکنی که برای 

دیرتر رفتن به خدمت مقدس ســـربازی هر شـــش ماه یکبار مجبور است از نظام 

وظیفه مجوز بازی در لیگ برتر را بگیرد. این مجوز هم درصورتی صادر می شـــود 

که میلاد ملی پوش باشد. اول شهریور ماه مجوز سرلک باطل شده و او باید آن را 

تمدید کند. از آنجا که فیفادی 13 شهریور خواهد بود قاعدتا یکی دو روز قبل از 

آن هم اسامی تیم ملی اعلام می شود. این یعنی اینکه از فاصله اول تا دوازدهم 

شهریور ماه سرلک نمی تواند برای پرسپولیس در لیگ برتر بازی کند. جالب اینکه 

در تاریخ اعلام شـــده برای مسابقات لیگ برتر پرسپولیس دو بازی هفته چهارم 

و پنجم خود مقابل فولاد و اســـتقلال را در پیش خواهد داشـــت و سرلک قاعدتا 

نمی توانـــد در این دو بازی به میدان رود. اما در صورتی که لیگ به تعویق بیفتد 

آن وقت دربی هم به بعد از فیفا دی موکول خواهد شـــد. در چنین شرایطی اگر 

ســـرلک به تیم ملی دعوت شده و مجوزش از سوی نظام وظیفه تمدید شود او از 

لحاظ قانونی مشکلی برای همراهی پرسپولیس در دربی 102 نخواهد داشت. 

 یحیی چاره ای جز اتخاذ تصمیم سخت ندارد
باشگاه پرسپولیس به خواسته یحیی گل محمدی سخت پیگیر این بود که حداقل 

یک ســـهمیه به لیست بزرگسالان باشگاه های لیگ برتری اضافه شود تا بتوانند 

مهاجم خارجی جذب کنند. در همین راســـتا نیز درویش اوایل هفته گذشته به 

ســـازمان لیگ و مهدی تاج نامه های جداگانه زد که حداقل تیم های حاضر در 

لیگ قهرمانان بتوانند ســـه بازیکن بزرگسال بیشتر به خدمت بگیرند یا حداقل 

قانون ســـهمیه زیر 25 ســـال مجدد در آیین نامه نقل و انتقالات اعمال شود که 

درنهایت با این خواســـته موافقت نشد. حتی صحبت های شفاهی روز یکشنبه 

درویش با تاج تاثیر گذار نبود. در چنین شـــرایطی پرسپولیس یا باید قید جذب 

مهاجم خارجی را بزند یا اینکه به فکر خارج کردن نام بازیکنی از لیست باشد. 

درویش هم مخالف این اســـت که بازیکنی را در آســـتانه شروع لیگ به یکباره از 

لیست باشگاه کنار بگذارد و هم اینکه نمی خواهد مجدد بازیکن خارجی به خدمت 

بگیرد که مثل لوکادیا و پریرا برای باشگاه شـــان دردسر ایجاد کنند. او همچنین 

اعتقاد دارد برای جذب بازیکن خارجی باید ســـقف باشگاه رعایت شده و در این 

صورت بیشـــتر از 400 یا 500 هزار دلار نمی توانند برای مهاجم خارجی هزینه 

کنند. از طرفی با این مبلغ هم باید بازیکنی در ســـطح پریرا جذب کرده تا فقط 

نیمکت را اشغال کند. 

در جلســـه اخیر درویش و یحیی، مدیرعامل پرسپولیس این نکات را به سرمربی 

تیمش گوشـــزد کرد اما یحیـــی هم دلایل فنی خودش را بـــرای جذب مهاجم 

عنوان کرد. پیش از این هم در خبرها داشتیم که شهاب زاهدی و مهدی عبدی 

نتوانســـته اند خیال یحیی را بابت داشـــتن مهاجم شش دانگ راحت کنند و او 

همچنان اصرار به جذب مهاجم نوک دارد. 

با این تفاسیر سرمربی پرسپولیس چاره ای جز خارج کردن نام بازیکن از لیست 

تیمش ندارد. مســـاله ای که استرس عجیبی را در بین چند بازیکن پرسپولیس 

به وجود آورده است. طبیعی است که هیچ بازیکنی در پرسپولیس دوست ندارد 

بعد از پشت ســـر گذاشتن تمرینات سخت بدنســـازی و در آستانه شروع لیگ 

به یکباره در لیســـت خروج تیم قرار بگیرد. به نظر می آید در شـــرایط فعلی این 

قرعه به نام یکی از بین فرشـــاد فرجی، وحدت هنانوف، ســـینا اسدبیگی و امید 

عالیشاه خواهد افتاد. 

 حمایت بیرانوند از رقبای جوانش
تمرینات و بازی های دوستانه پرسپولیس در حضور سه دروازه بان برگزار می شود. 

علیرضا بیرانوند، محمدرضا رفیعی و مهرشـــاد اســـدی که به غیر از علی بیرو دو 

دروازه بان دیگر سهمیه زیر 23 سال تیم شان به حساب می آیند. در چنین شرایط 

یحیی ابتدا امیدوار بود که با اضافه شـــدن دو سهمیه بزرگسال به تیمش بتواند 

غیر از مهاجم، یک گلر بزرگسال خارجی هم به خدمت بگیرد که در شرایط فعلی 

باید به دنبال گلر زیر 23 ســـال باشد؛ هر چند در این زمینه هم ننکا گزینه مورد 

نظر یحیی را پیدا و به باشگاه پرسپولیس معرفی کرده است. اما علیرضا بیرانوند 

به عنوان دروازه بان اول تیمش اخیرا از عملکرد دو رقیب جوان ایرانی اش تمجید 

کرده و گفته آنها می توانند ذخیره خوبی برای او باشند. اگرچه این حمایت بیرو 

تاثیر چندانی در تصمیم یحیی نخواهد داشت؛ چراکه او معتقد است برای لیگ 

قهرمانان حتما باید یک دروازه بان خوب را در کنار بیرانوند داشـــته باشند. نکته 

جالب توجه اینکه اگر پرسپولیس گلر خارجی جذب کند و در طول فصل در 60 

درصد بازی ها از وی استفاده نکند فصل بعد یکی از سهمیه های خارجی اش را 

طبق آیین نامه نقل و انتقالات از دست خواهد داد. البته این قانون در مورد دیگر 

بازیکنان خارجی پرسپولیس ازجمله شهاب زاهدی و محمد حسین کنعانی زادگان 

که جزء سهمیه های خارجی تیم شان به حساب می آیند، صدق می کند. 
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فوتبال ایران
 با وجود تمایل گل محمدی به تمدید قرارداد هنوز باشگاه پاسخی 

به درخواست او نداده است

یحیی پیگیر تمدید قرارداد
یحیی گل محمدی با وجود اینکه تیمش را فصل پیش در دو جام به قهرمانی 

رســـانده است و فقط یک سال دیگر با این باشگاه قرارداد دارد، هنوز هیچ 

پیشنهادی از سوی مدیریت باشگاه پرسپولیس برای تمدید قرارداد ندارد و 

این آن چیزی نیست که یحیی انتظارش را دارد. سرمربی سرخپوشان انتظار 

داشـــت که در همین تابستان به او پیشنهاد قرارداد بلند مدت بدهند، اما 

متوجه شـــده که دلیل عدم این اتفاق در واقع عدم تمایل رضا درویش بوده 

اســـت. یحیی حتی گلایه خود در این زمینـــه را به گوش برخی از اعضای 

هیات مدیره هم رســـانده است و آنها در نظر دارند در این زمینه ورود کرده و 

به نوعی مقدمات را برای تمدید قرارداد یحیی فراهم کنند. اینکه حالا چرا 

درویش تا الان تمایلی برای تمدید قرارداد یحیی از خود نشان نداده دلیلش 

مشـــخص نیست و شاید مسائل دیگری هم در این زمینه دخیل باشد. اما 

قدر مســـلم اگر درویش علاقه مند به ادامه کار با یحیی بود خیلی زودتر از 

اینها برای تمدید قرارداد او اقدام می کرد. به هر حال هیات مدیره باشـــگاه 

پرسپولیس در زمینه ادامه حضور گل محمدی به عنوان سرمربی سرخپوشان 

با درویش هم عقیده نیست و ممکن است تمدید قرارداد با این مربی به زودی 

و با فشار هیات مدیره در دستور مدیرعامل پرسپولیس قرار بگیرد.

برای دریافت مطالباتش

شهباززاده به استقلال فرصت داد
ســـجاد شهباززاده، که با سپاهان به عنوان آقای گلی لیگ دست یافته بود، 

در ادامه بار دیگر به جمع آبی پوشـــان بازگشت و زیر نظر ریکاردو ساپینتو 

کار را دنبال کرد. با این حال او هیچ  گاه در فصل گذشـــته درخشش دوران 

قبل از پیوســـتن دوباره به استقلال را تکرار نکرد تا مورد بی مهری هواداران 

ایـــن تیم قرار گیرد . بر همین اســـاس این بازیکن که از 

همان ابتدا شـــنیده ها حکایـــت از قرار گرفتن نام وی 

در لیســـت خروجی نکونام داشت، برای فصل جدید 

با توافقی دو طرفه از جمع اســـتقلال جدا شد و در 

فصل آینده در تیمی دیگر کار را دنبال خواهد کرد. 

شنیده می شود شهباززاده در شرایطی با باشگاه 

اســـتقلال به توافق برای جدایی دست یافت 

که در جلســـه با مدیران این تیم، تصمیم 

به بخشیدن نیمی از قرارداد خود گرفت.

استقلال که این روزها با مشکلات مالی 

و اقتصادی زیادی دست و پنجه نرم می کند 

ضمن قدردانی از رفتار مهاجم خود، در نهایت از وی 

درخواست می کند تا مطالبات باقی مانده خود را در 

فرصت بعدی دریافت کند که این موضوع با رضایت 

شهباززاده به فصل پاییز موکول شده و این بازیکن 

بقیـــه مطالبات خود را در قالب چکی در یکی از 

ماه های این فصل از باشگاه دریافت می کند.

استرس در اردوی پرسپولیس؛ کدام بازیکن باید از لیست کنار برود؟

تعویق لیگ به سود پرسپولیس و سرلک

بررسی ادعای فدراسیون تنیس برای صعود به دسته ۲ جهان 

پلی آف یا دسته ۲؟ مساله این است

بررسی عملکرد ملی پوشان تنیس ایران در دیویس کاپ در گفت وگو با اکبر طاهری:

برای پیشرفت نیاز به حضور در تورنمنت های بزرگ داریم

حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش

رقابت های تنیس جام دیویس در دســـته ســـوم آســـیا در روزهای گذشته در 

سریلانکا برگزار شد و تیم ملی ایران که در سال های اخیر حتی به دسته چهار 

هم سقوط کرده بود موفق شد با ارائه نمایشی خوب برابر رقبایی چون ویتنام، 

عربستان، سریلانکا و پاسیفیک به عنوان صدرنشین گروه راهی مرحله پلی آف 

لیگ دســـته دو جهانی شود. اتفاقی که اگر چه می تواند برای تنیس ما مثبت 

باشـــد، اما فدراسیون تنیس در اقدامی عجیب مدعی شد که تیم ما به دست 

دو جهانی صعود کرده و این اتفاق پس از نزدیک به نیم قرن رخ داده است.

ادعایی که تنها با یک جست وجوی کوچک در سایت رقابت های دیویس کاپ 

مشخص است که کاملا با واقعیت مطابقت ندارد و این فدراسیون تلاش کرده 

تا این موفقیت را بزرگ تر از آن چیزی که بوده جلوه دهد. 

رقابت های جام دیویس از سال 1900 آغاز شده و تاکنون 123 دوره آن برگزار 

شـــده تا یکی از قدیمی ترین رقابت های ورزشی لقب بگیرد. این رقابت ها در 

طـــول تاریخ برگزاری خود با تغییراتی در فرمت برگـــزاری خود همراه بوده و 

مسئولان برگزاری تلاش کرده اند تا با این تغییرات، مسابقات خود را جذاب تر 

برگزار کنند. در دهه 70 میلادی که ایران در این مســـابقات حضور داشت و 

طبق ادعای سایت فدراسیون از آن زمان تاکنون در دسته دو حاضر نبوده ایم 

رقابت ها در چند منطقه )زون( آمریکا، اروپا و شرق و اینتر زونال برگزار می شد 

و تیم ما در چند دوره در زون اروپا حضور داشـــته اســـت. پس از آن و در دهه 

80 این تورنمنت دوباره دچار تغییراتی شـــد و به نوعی منطقه بندی ها تغییر 

کرد و به تدریج به صورت قاره ای و در دســـته های مختلف برگزار شد. در ادامه 

تیم ایران معمولا بین دســـته های سه و حتی 4 آسیا در نوسان بود و البته در 

مقاطعی هم موفق شـــد به دسته دو آســـیا راه پیدا کند که در حفظ این رده 

موفقیت چندانی نداشت. 

از سال 2019 فرمت مسابقات دوباره دچار تغییر شد و این بار مناطق مختلف 

به دو دسته سه و چهار تقسیم شدند و در این فرمت دیگر خبری از دست یک 

و دو آســـیا نخواهد بود. به این ترتیب تیم های برتر دســـته 3 هر وزن به مرحله 

پلی آف دسته دو جهانی می روند و در آنجا یک مسابقه حذفی برگزار می کنند 

تا در صورت برتری راهی دسته دو شده و اگر ببازند دوباره به دسته 3 قاره خود 

برگشته و سال بعد دوباره در همان دسته به رقابت می پردازند. به این ترتیب تیم 

ملی ایران در رقابت های پلی آف که احتمالا بهمن ماه برگزار می شود به مصاف 

حریف خود می رود و در صورت برتری به دسته دو راه پیدا می کند و در غیر این  

صورت در دوره بعدی دوباره در دسته 3 آسیا حضور خواهد داشت.

تیم ملی تنیس ایران با در رقابت های امســـال دیویس کاپ و در دسته 

سوم آسیا موفق به صعود به دیدار پلی آف گروه دوم جهانی شد. این 

رقابت ها به میزبانی ســـریلانکا برگزار شد و طی آن ملی پوشان تنیس 

ایران در مرحله مقدماتی با پشـــت ســـر گذاشـــتن تیم های ویتنام، 

عربستان و ســـریلانکا ضمن صعود به دیدار نهایی، راهیابی به گروه 

دوم جهانـــی را هم قطعـــی کرد. در دیدار نهایی تیم ملی مقابل جزایر 

پاسیفیک صاحب برتری شد و با کسب عنوان قهرمانی، اتفاق خوبی 

در این دوره از دیویس کاپ برای ایران افتاد و آنها باید اواخر امسال در 

پلی آف مسابقات به مصاف حریفان خود بروند. اکبر طاهری، سرمربی 

ســـابق تیم ملی در گفت وگو با »فرهیختگان« از عملکرد ملی پوشان و 

راه های پیشرفت تنیس ایران گفت. 

عملکرد ملی پوشان ایران در دیویس کاپ را چطور ارزیابی می کنید؟

عملکرد بچه ها خیلی خوب بود، ما ایده آل بازی کردیم و تقریبا تمام مسابقات 

را بردیم. از بابت این صعود خیلی خوشحالم. خوشحالم که به یک سطح بالاتر 

صعود کردیم و امیدوارم اخبار خوب برای تنیس ایران ادامه دار باشد. 

باید در پلی آف بازی کنیم و کار سختی در پیش داریم. چه امکاناتی باید 

در اختیار تیم قرار گیرد تا بتوانیم به دسته دو صعود کنیم؟

دوسال قبل که من سرمربی بودم، بحث بود که باید مسابقات تدارکاتی و فیوچرز 

را داشته باشیم تا بچه ها دائما در مسابقه باشند یا میزبان باشیم یا بچه ها بروند 

بازی کنند. خدا را شکر پارسال و امسال این اتفاق افتاد و حالا داریم نتایج آن را 

می بینیم که آنها خیلی بهتر بازی می کنند. هم رنکینگ بین المللی گرفتند و هم 

تجربه شان بیشتر شد. بازیکنانی مثل سینا مقیمی، سامیار الیاسی و علی یزدانی 

دوسال پیش برای اولین بار با تیم ما به عنوان بازیکن ملی پوش برای دیویس کاپ به 

زمین رفتند و الان بازیکنان باتجربه و بسیارخوبی شده اند. بازی های بین المللی، 

تدارکاتی و زحماتی که از طریق فدراسیون و کادر تیم ملی برای آنها کشیده شده، 

نتایج خوبی هم درپی داشته است و ماحصل آن را حالا می بینیم. 

یعنی برای شـــنیدن اخبار خوب از این دســـت بازی های تدارکاتی باید 

بیشتر شود. 

قاعدتا بچه ها باید بیشـــتر در سیکل تمرین و مسابقه باشند، به خصوص باید 

بازی های بین المللی بیشتری داشته باشند تا از این طریق تجربه کسب کنند و 

میدان های بزرگ را ببینند. حتما در تورنمنت بعدی با بالا رفتن سطح مسابقات، 

کیفیت تیم ها و بازیکنان روبه رو هم بهتر می شود و بازیکنانی با رنکینگ های بهتر 

روبه روی بچه های ما قرار می گیرند، پس نیاز اســـت که ملی پوشان ما هم روند 

تمرین و مسابقه بهتری داشته باشند. اگر در بازه زمانی ای که تا مسابقات بعدی 

داریم، این ریتم و روند را خوب اجرا کنند، حتما عملکرد بهتری خواهیم داشت. 

طبق آخرین اخبار امسال فقط یک سهمیه خانم برای بازی های آسیایی 

داریم. نظری در این باره دارید؟

بازی های آسیایی با ماجرای کرونا به تاخیر افتاد و همه چیز تغییر کرد. آن موقع 

من سرمربی تیم بود و جلسه ای در آکادمی المپیک هم داشتیم. ابتدا قرار بود 

آقایان نیز حضور داشته باشند و بعد گفتند آنها نیستند اما نظر من این است که 

حضور در این مسابقات خیلی به بچه ها کمک می کند و به آنها  انگیزه می دهد. 

آنچه در روند کلی تنیس اتفاق افتاده، خوب است و اگر با همین روند جلو برویم 

سال های بعد باز هم اخبار خوب داریم. 

یگانه عصاری
خبرنگار


